
ORSZÁGGYŰ LÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgy ű lés elnöke részére
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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló
2012 . évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabály i
rendelkezésekrő l szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli
kérdést kívánok benyújtani Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter Urho z

„Ön szerint mit fejez ki az újabb orosz kulturális évad egy évtizeden belül? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A napokban a Magyar Közlönyben megjelent, hogy 2015-ben magyar kulturális évadr a
kerül sor Oroszországban . Erre a magyar adófizetők pénzébő l Önök 200 millió forintot
költenek .

A lépés alapja a Rosztyiszlavovics Megyinszkij, az Oroszországi Föderáció Kulturáli s
Minisztériumának tárcavezet ője és Balogh Zoltán miniszter 2013-ban aláírt közö s
munkaterve, amely tartalmazza az évadot . Egy 2015-ig szóló munkatervet, amely
tartalmazza, hogy 2014 őszén, Magyarországon orosz kulturális évadot, míg 2015 őszén
Oroszországban magyar kulturális évadot rendeznek, értem .

Az elmúlt közel egy évben azonban radikálisan átalakult Oroszország nemzetközi
helyzete . Kelet-Ukrajna krízise, a Krím-félsziget és az ukrán keleti térségek ellen i
katonai beavatkozás egyértelműen az orosz állam törekvéseihez köthető . Az ország
civilizációs normák megsértésével és nemzetközi egyezmények áthágásával aktív részes e
a szuverén ukrán állam részleges annexiójának, miközben az szövetséget, aktí v
együttm ű ködést keres az Európai Unióval, szövetségesi rendszerünkkel . Ukrajnában é l
továbbá mintegy 200,000 magyar, akik így a megtámadott állam polgáraikén t
Oroszország keltette veszélyeknek van kitéve .

Ezért kérdezem tisztelt miniszter urat :

• Nem gondolja-e, hogy a megváltozott helyzet indokolja, hogy a korábbi terveke t
felülvizsgálja Magyarország a kárpáraijai magyarokra is tekintettel?



• Nem gondolja-e, hogy a kulturális évad megszervezése egyfajta legitimációna k
tűnik, azt üzeni, hogy a magyar kormány nem látja szükségét változásna k
Oroszország beavatkozása ellenére sem ?

• Nem gondolja-e, hogy egy ilyen kultúrpolitikai lépés hazánk érdekeivel szemben
áll a jelenlegi körülmények között ?

• Nem gondolja-e, hogy az a 200 millió forint, amit erre különít el a kormán y
számos más kultúrdiplomáciai területen nagyobb hasznot hajthatna ?

Arra kérem, válaszában lehető leg tartózkodjon a kommunistázástól és az Önö k
kormányának antikommunista elkötelezettségének ecsetelését ő l . Kínos volna a m i
generációnkban kommunistázással érvelni, amellett pedig a kormányuk politikáját se m
volna sok értelme antietatista elkötelezettség ű nek minősíteni .

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015. február 13 .
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Kunhalmi Agnes
országgy ű lési képviselő

(MSZP)


	page 1
	page 2

